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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen konkrét lépéseket tesz a Kormány a 
SBERBANK magyarországi ügyfélkörének megsegítésére?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Kormánypárti politikusok naponta nyilatkoznak a sajtóban, hogy a magyarokkal nem fizettethetik
meg az ukrán-orosz háború árát.  A helyzet ellenben az, hogy a SBERBANK Magyarország Zrt.
magára hagyott ügyfelei, különösen a vállalkozások már február 28. óta fizetik a háború okozta
költségeket,  kísérletet  téve  veszteségeik  kezelésére,  működésük  fenntartására  és  új  banki
háttértámogatás megszerzésére. Mindez annak tükrében szégyen, hogy a szlovén és a horvát állami
szervek, valamint a helyi bankrendszer összefogásával mind Szlovéniában, mind Horvátországban
sikerült  a  szintén  nehéz  helyzetbe  került  SBERBANK  leánybankokat  más  pénzintézethez
átirányítani és szerdától zavartalan az ottani ügyfélkör banki ellátása.

Mintegy 16.000 vállalkozás  érint  súlyosan az ügy,  amelyek jelentős  része  nem betéttel,  hanem
folyószámla-hitelkerettel  (amelynek  megléte  elengedhetetlen  több  iparágban  az  eredményes
vállalkozási  működéshez)  rendelkezett  a  SBERBANK  Magyarország  Zrt.-nél.  Ezeknél  a
vállalkozásoknál hatványozottan jelentkezik a bank bedőlésének hatása, hiszen egyrészt elvesztették
likviditásukat,  másrészt  a  végelszámolás  során  a  banki  végelszámoló  követelni  fogja  tőlük  a
felhasznált  folyószámla  hitelkeret  2022.  február  27-ei  egyenlegét.  Ez  a  folyamat  ezeket  a
vállalkozásokat csődbe vagy felszámolásba viheti.

Mivel nem láthatók annak okai, hogy a szlovén és a horvát megoldások ellenére a magyar Kormány
miért nem tudta fenntartatni a SBERBANK magyarországi leánybankjának működését, arra kérem, 
hogy válaszoljon az alábbi kérdésekre:

1) Milyen konkrét lépéseket tesz a Kormány a mintegy 16 ezer nehéz helyzetbe került 



 
vállalkozás megsegítésével kapcsolatban?

2) A Kormány milyen intézkedéseket kíván hozni azon magánszemély és vállalkozás 
betéteseknek, akiknek az OBA garancia limiten túli követelése van a bank felé? Mit tesz a 
Kormány a magára hagyott ügyfélkör bankváltásának elősegítésére?

3) Van-e reális veszélye annak a Kormány információi szerint, hogy a szerdán meghirdetett 
végelszámolás egy idő után átfordulhat felszámolási eljárásba, mert esetlegesen a banknak 
nincsenek elegendő forrásai a hitelezők kielégítésére?

4) Az idézett szlovén és a horvát példákkal szemben miért nem sikerült gyors megoldást 
találni az ügyfelek védelme érdekében?

Várom válaszát.

2  


